
درمياني کند  وزارت ورزش براي استقلال پا
اس��تقلال در نيم فص��ل دوم نتايج خوبي 
گرفته است و در صورتي که مشکلات مالي 
و اختلافات بازيکنان و اعضاي هيئت مديره 
ادامه داشته باشد، قطعاً بايد منتظر تبعات 
منفي آن باشيم. خوشبختانه تيم استقلال 
نسبت به هفته هاي ابتدايي تغييرات مثبت 
زي��ادي را تجربه کرده تا جاي��ي که هم در 
ليگ برتر و هم در ليگ قهرمانان آس��يا در 
هفته هاي اخير خوش درخشيده است. با 
اين حال چالش به وجود آمده ميان بازيکنان و هيئ��ت مديره آن هم در 
شرايط کنوني لطمه جبران ناپذيري به آينده تيم خواهد زد. همه مي دانند 
که اعضاي هيئت مديره از سوي وزارت ورزش تعيين مي شوند. از همين رو 
وزير ورزش بايد شخصاً به اين مسئله ورود کند و چاره اي بينديشد. البته 
وزير قبلي اعضاي فعلي را انتخاب کرده، اما از سلطاني فر نيز انتظار مي رود 
به مشکلات آبي ها رسيدگي کند. مشکلات مالي در هفته هاي اخير حسابي 
تيم را آزار داده و بازيکنان نيز به اين مسئله اعتراض داشته اند. اگرچه انتظار 
مي رود جوانان صبورتر باشند و حرمت بزرگ ترها و مسئولان تيم را حفظ 
کنند، اما تا قبل از اينکه اوضاع بحراني شود بايد مسئولان راه حلي بينديشند. 
توجه به اين نکته ضروري است که تيم هاي حاضر در ليگ قهرمانان آسيا 
در حقيقت نماينده کل فوتبال ايران هستند و موفقيت آنها موفقيت فوتبال 
کشورمان محسوب مي شود. اس��تقلال يکي از قطب هاي فوتبال ماست 
و به رغم همه مشکلات توانسته نتايج قابل قبولي در آسيا کسب کند. در 
اين شرايط بايد به تيم عليرضا منصوريان کمک کرد و روحيه داد تا با تمام 
توان در اين رقابت ها حاضر شوند و به مرحله حذفي صعود کنند. هر تيمي 
از ايران بتواند به مرحله بعد ليگ قهرمانان برس��د، افتخاري براي فوتبال 
ماست. با توجه به اينکه اختلافاتي بين هيئت مديره با مربيان و بازيکنان به 
وجود آمده وزارت ورزش با پادرمياني مي تواند مشکلات را رفع و رجوع کند 
تا آينده استقلال به خطر نيفتد. به ويژه اينکه ليگ به خاطر مسابقات تيم 
ملي تعطيل شده و اين تعطيلات فرصت خوبي است تا بحران مالي استقلال 

مديريت شود و اين تيم با جديت هرچه بيشتر به راهش ادامه دهد.

زهرا نعمتي به سازمان ملل مي رود
جلس��ه دفاع جمهوري اس��لامي ايران از 
گزارش مقدماتي خود به کنوانسيون حقوق 
افراد داراي معلوليت سازمان ملل متحد، دوم 
و سوم فروردين ماه سال ۱۳۹۶ در ژنو، برگزار 
خواهد شد و زهرا نعمتي به عنوان بانوي برتر 
ورزشکار پارالمپيک در اين جلسه شرکت 
خواهد کرد. زهرا نعمتي در اين خصوص گفت : »شرکت در اين جلسات 
براي من باعث افتخار بزرگي است و اميدوارم بتوانم نماينده خوبي براي 
کشورم باشم. مهم ترين پيامي که من خواهم داشت اين است که بهترين 
راه شکست معلوليت، ورزش است. در اين سفر همچنين گزارش کاملي 
از ورزش پارالمپيک کشورمان به سازمان ملل ارائه خواهم داد. قطعاً 
پيشرفت ورزش پارالمپيک در چند سال گذشته باعث افتخار خواهد 

بود و براي حاضران در کنوانسيون هم چشمگير خواهد بود.« 

توفيق اجباري 
دس��تيابي به موفقيت در عرصه هاي مختلف بدون شک نيازمند وجود 
فاکتورها و معيارهاي مش��خصي اس��ت. براي مثال داش��تن برنامه اي 
کامل، امکانات لازم چه زيرس��اختي و چه فني مي توانند از جمله موارد 
مهم و حائز اهميت در راه کسب موفقيت باش��ند، اما گاه براي رسيدن 
به موفقيت، کمبودها و کاس��تي ها هم مي توانند مفيد فايد و مثمرثمر 
باشند. کمبودهايي که اگرچه در نگاه اول بزرگ ترين سد براي دستيابي 
به موفقيت به نظر مي آيند، اما نوع نگاه به آن است که مي تواند از اين سد 
بزرگ، پلي براي رسيدن به موفقيت بسازد. مس��ئله اي که بارها و بارها 
نيز ثابت شده است. در واقع محدوديت خلاقيت مي آورد و هميشه هم 
نمي تواند سدي باشد براي عدم دستيابي به موفقيت. درست مثل شرايطي 

که اين روزها براي برخي باشگاه هاي فوتبال ايران رخ داده است. 
جريمه اي که چندي پيش فيفا براي برخي باش��گاه هاي ايراني در نظر 
گرفت و آنه��ا را از جذب بازيکنان جديد محروم ک��رد، از جمله همين 
محدوديت هاس��ت که نوع نگاه به آن، مي تواند اين مسئله را به سدي 
نفوذناپذير براي رس��يدن به موفقيت تبديل کند يا پلي براي دستيابي 
به موفقيت باش��د. جريمه اي که پيشتر،  باش��گاه هاي بزرگ دنيا چون 
بارسلونا نيز با آن مواجه شده بودند، اما به جاي زانوي غم به بغل گرفتن، 
 در پي يافتن راهي براي دور زدن اين مشکل بودند و اين محروميت آنها 
را ناچار به اس��تفاده هرچه بيش��تر از بازيکنان تيم هاي پايه خود کرد. 
مسئله اي که البته برخلاف باشگاه هاي ايراني، توسط بارسايي ها خيلي 
هم مورد بي توجهي قرار نگرفته بود، اما اي��ن محروميت آنها را ملزم به 
استفاده هرچه بيشتر از نيروهاي خودي کرد. راه حلي که حالا مي تواند 
بهانه اي باشد براي روي آوردن باش��گاه هاي محروم ايران به استفاده از 
نيروهاي تيم هاي پايه خود. بازيکنان کم سن و سالي که بدون شک توجه 
و سرمايه گذاري روي آنها نه فقط مي تواند چهره هاي جديدي را به جامعه 
فوتبال ايران معرفي کند، که مي تواند گامي بلند باشد در صرفه جويي هاي 
مالي باشگاه ها و دور زدن قانوني محروميتي که نوع نگاه به آن مي تواند 

مانعي باشد براي زمين گير شدن تيم و باشگاه جريمه شده!
در واقع محروميتي که اين روزها يقه برخي باشگاه هاي ايراني را گرفته، 
مي تواند توفيقي اجباري باشد براي استفاده از نيروهاي خودي. مسئله اي 
که برخي باشگاه ها چون فولاد خوزستان و فجر سپاسي طي سال هاي 
گذشته توجهي اساسي به آن داشته و اس��تفاده هاي زيادي از قبال آن 
برده اند، اما نوع نگاه و تفکر اشتباهي که در فوتبال ايران وجود دارد باعث 
شده تا اين باشگاه هاي بازيکن س��از به کارخانه اي براي تأمين نيازهاي 
فني ساير تيم ها تبديل شوند و نتوانند آنطور که بايد و شايد از مهره هاي 
خود استفاده کنند که در اين زمينه فجري هاي شيراز بيشترين ضربه را 
متحمل شده اند؛ چراکه بلافاصله با رو کردن چهره اي شاخص، شاهد از 
دست دادن آن بوده اند. چهره هايي که بدون شک مي توان نظير آنها را در 
ترکيب تيم هاي پايه باشگاه هاي پرسپوليس ، استقلال و تراکتور نيز ديد، 
اما از آنجايي که مرغ همسايه هميشه غاز است و در باشگاه هاي بزرگ 
ريسک استفاده از بازيکنان جوان و کم تجربه کمتر است، اين باشگاه ها 
بيش از بازيکن سازي چشم به ساخته دست س��اير تيم ها و استفاده از 
ستاره هاي آنها دارند. حال آنکه محروميتي که اين روزها گريبان دو تيم 
مطرح فوتبال ايران را گرفته، مي تواند بهانه خوبي باشد براي توجه هر 
چه بيشتر به تيم هاي پايه اين باشگاه ها و چه بسا اين توفيق اجباري در 
آينده اي نه چندان دور، بازيکنان مطرحي را معرفي کند که بيخ گوش 
همين تيم ها و در رده هاي پايه آنها مشغول به تمرين بودند و بي توجهي 

به آنها مانع از ديده شدن شان شده باشد. 
جريمه اي که فيفا براي اس��تقلال و تراکتور در نظر گرفته و دور نيست 
روزي که براي برخي ديگر از تيم هاي مطرح ايران استفاده کند، اگرچه 
در نگاه اول محروميتي س��نگين اس��ت و مي تواند مخل دستيابي به 
موفقيت باشد، اما همين جريمه مي تواند بهانه اي باشد براي رسيدن به 
موفقيت. البته به شرط آنکه نگاهمان را به مشکلات تغيير داده و هميشه 
نيمه خالي ليوان را نگاه نکنيم و در برخورد با هر مشکلي،  به دنبال يافتن 
راه حل و چاره اي مفيد باشيم نه بغل گرفتن زانوي غم و گله کردن. در آن 
صورت است که مشکلاتي از اين دست مي تواند پلي باشد براي دستيابي 

به موفقيت نه سدي براي عدم دستيابي به آن. 

سرمربي تيم ملي فوتبال ايران اين روزها بدون 
سروصدا كارهاي خود را دنبال مي كند. كارلوس 
كرش كه بعد از چند ماه پرسروصدا حالا دوباره 
به ايران بازگشته مي خواهد با روش خاص خود 
تيمش را آماده رويارويي با دو حريف مهم يعني 
قطر و چين در راه رسيدن به جام جهاني 2016 كند.

يکي از دغدغه هاي اصلي اين روزهاي علاقه مندان 
به فوتبال مسئله دستياران ايراني کرش در تيم ملي 
اس��ت. همه چيز در اين خصوص از اردوي امارات 
شروع شد،  جايي که کارلوس دستياران خود را به 
بهانه عدم دريافت حقوق راهي تهران کرد. بعد از آن 

نيز ديگر هيچ تماسي با آنها نداشت.
  دستيار ايراني هرگز

حضور تنهاي کارلوس کرش در استاديوم آزادي 
و تماشاي بازي استقلال و لوکوموتيو ازبکستان 

اين ش��ايعه را پررنگ ت��ر کرد که م��رد پرتغالي 
نيمکت تيم ملي ديگر نمي خواهد دستيار ايراني 

داشته باشد.
کرش در تازه ترين يادداش��تي که منتشر کرده 
نوش��ته مي خواه��د بع��د از بررس��ي وضعيت 
لژيونرهاي ايران، بازيکنان داخلي را زير ذره بين 
قرار دهد. البته او برخي بازيکنان خاص و مدنظر 
خود را نيز راهي زمين پژوهشگاه نفت کرده تا به 
تمرينات خاص مشغول باشند و همزمان با شروع 
تمرينات گروهي به بقيه ملحق ش��وند. در اين 
ميان البته هيچ مربي و دس��تيار ايراني در محل 
تمرين حضور ندارند و تنها لوسيانو کروز است که 

ملي پوشان مدنظر کرش را تمرين مي دهد.
اين اتف��اق مي توان��د تبديل به چال��ش جديد 
فدراس��يون فوتبال و س��رمربي تيم ملي شود، 

چالشي که اميدواريم در کسب نتيجه تيم ملي 
تأثير منفي نداشته باش��د. هرچند که کارلوس 
کرش ثابت کرده مي تواند از اين قبيل چالش ها 
به گونه اي بهره برداري کند که تيمش را با انگيزه 

بالاتري روانه ديدارهاي حساس کند.
  كرش در قطر

اتفاق مهم ديگري که اين روزها سروصداي زيادي 
به راه انداخته، بحث حضور ديشب کارلوس کرش 
در قطر و تماشاي بازي پرسپوليس و الريان بود، 
اختلاف نظر س��رمربي تيم ملي فوتبال با برانکو، 
س��رمربي پرس��پوليس، بازگردان��دن بازيکنان 
پرسپوليس از اردوي امارات و اعلام عدم دعوت 
آنها به تيم ملي باعث شده بود که جدال دومربي 
خارجي فوتبال ايران به اوج خود برس��د و جالب 
اينک��ه در اي��ن بين فق��ط بازيکن��ان ملي پوش 

پرس��پوليس که اتفاقاً جزو آماده ترين بازيکنان 
حال حاضر ليگ ايران هستند، ضربه مي خوردند 
و تيم ملي متضرر مي شد، اما حضور کرش در قطر 
و تماشاي بازي پرس��پوليس اين نويد را مي دهد 
که دعوا ميان او و برانکو به پايان رسيده و تيم ملي 
حالا مي تواند با خيال راح��ت از بازيکنان آماده 

پرسپوليس نيز استفاده کند.
البته در اي��ن ميان برخ��ي خبرها و ش��ايعات 
شيطنت آميز نيز شنيده مي شود، خبرها، حرف و 
حديث هايي مبني بر اينکه کرش در مقابل برانکو 
کم آورده يا تسليم شده است. در اين ميان بايد به 
اين نکته توجه داشت که حتي در صورت درست 
بودن اين قبيل اظهارنظرها، مهم آرامش حاکم بر 
تيم ملي آن هم درست پيش از دو بازي حساس و 
سرنوشت ساز روزهاي سوم و هشتم فروردين ماه 
۹۶ است. اينکه کرش عقب نشيني کرده يا اينکه 
برانکو کم آورده چندان مهم نيست، مهم موفقيت 
و پيروزي تيم ملي فوتبال کشورمان است. اتفاقي 
که در حال وقوع است و نشان از تمايل کرش براي 
حضور پرسپوليس��ي ها در تيم ملي دارد و نشانه 
بارز اين مسئله تمرين رامين رضاييان در کمپ 
تيم هاي ملي اس��ت. رضاييان فع��لًا در ترکيب 
پرسپوليس جايي ندارد، اما به شدت مورد توجه 
کارلوس کرش ق��رار دارد، حض��ور رضاييان در 
کنار ديگر ملي پوشان پرسپوليس در تيم ملي به 
طور حتم عملکرد او را بالا خواهد برد و هم تأثير 

مستقيمي روي روند حرکت تيم ملي دارد.
  آينده نگري مرد پرتغالي

کرش خوب مي داند در چه وضعيتي اس��ت، او 
خوب مي داند ش��اگردانش را چگونه آماده کند 
و خوب مي داند که بايد آنها را براي جنگي تمام 
عيار مهيا کند. بنابراين س��عي مي کند با ايجاد 
برخي ش��رايط خاص بازيکنانش را براي کسب 
پيروزي تش��نه نگاه دارد، آنها مجبور هس��تند 
براي اينکه خ��ود را ثابت کنند، پيروز ش��وند تا 
لياقت خود را به رغم تمامي کمبودها و نقص ها 
نشان دهند. کرش شايد يک يا چند قدم به عقب 
بردارد، اما بي ترديد به فکر جهشي بزرگ با تيم 
ملي ايران است، اين جهش به طور حتم مربوط 
به جام جهاني 20۱8 روس��يه و شايد حضور در 

مرحله دوم آن باشد.  
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پول شوراي شهر بيشتر از وزنه برداري است!
حسين رضازاده پس از اينکه از فدراسيون 
وزنه برداري رفت و ماندن در شوراي شهر را 
ترجيح داد، ديگر کمتر در رسانه ها ظاهر 
ش��د. او در گفت و گويي از همشهري خود 
علي دايي و اينکه چرا او راه سياست را دنبال 
نکرده صحبت کرد و گفت: »علي دايي هم 
اگر فوتباليست نبود شايد او هم به شوراي شهر مي آمد. شرايط فوتبال 
در همه دنيا نسبت به بقيه رشته ها متفاوت است و از لحاظ مالي حرف 
اول را مي زند. علي دايي به کشورهاي مختلف رفت و پول درآورده 
است. سرمايه گذاري کرد و شايد اصلًا وقت نکند به اين کارها وارد 
شود. الان به علي دايي بگوييد برود رئيس فدراسيون شود، شايد اصلًا 
قبول نکند. سرمايه دايي هزار برابر من است. آن موقع که علي دايي 

آلمان بود ما آرزو داشتيم يک ماشين پيکان داشته باشيم.«

سطح ليگ ايران از کرواسي بالاتر است
برانک��و ايوانکوويچ يک��ي از مربيان موفق 
کروات اس��ت که در بال��کان و خاورميانه 
توانس��ته اس��ت عملکرد خوب��ي از خود 
داشته باشد. او اکنون هدايت تيم فوتبال 
پرسپوليس را بر عهده دارد و اميدوار است 
تا بتواند اين تيم را به قهرماني در ليگ ايران 
برساند. وي با اشاره به تفاوت فوتبال ايران و کرواسي گفت: »خيلي ها 
شايد فکر کنند که ليگ ايران ضعيف و بي برنامه است، ولي در حقيقت 
اينطور نيست. بازيکنان خوب و زيادي در ليگ ايران حضور دارند و 
ديگر استاندارد بازيکنان بالا رفته است. سطح ليگ ايران بسيار خوب 
است. براي مثال مي توانم بگويم که سطح ليگ ايران از ليگ کرواسي 
بالاتر است. دربي فوتبال ايران مثل بارسلونا و رئال  مادريد است. جوي 

که در ال کلاسيکو وجود دارد در دربي ايران هم ديده مي شود.«

عليجباري
 کارشناس فوتبال

موناکو و لورکوزن به دنبال خلق شگفتي
مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا امشب با برگزاري دو ديدار به پايان 
مي رسد. در فرانسه، ميزبان منچسترسيتي است و ۹0 دقيقه فرصت دارد تا در 
ورزشگاه لويي دوم، باخت پنج بر سه برابر ياران پپ را جبران کند. موناکويي ها 
تحت تأثير باخت شش بر يک هفته قبل پاري سن ژرمن برابر بارسلونا، نهايت 
تلاش خود را خواهند کرد تا از همه امتيازات ميزباني و سه گل زده در خانه 
حريف استفاده کنند تا شايد با خلق يک شگفتي،  راهي مرحله يک چهارم 
نهايي شوند. در ديگر ديدار امش��ب نيز بايرلورکوزن ميزبان اتلتيکومادريد 
در ورزشگاه باي آره ناست. لورکوزن بازي رفت را با نتيجه چهار بر دو به تيم 
سيمئونه واگذار کرد و حالا در حالي در انديشه جبران است که روگر اشميت، 
مربي اين تيم اخراج شده، اما اميدوار است با هدايت تايفون کورکوت، مسئول 

فني موقت خود، بتواند کاري را انجام دهد که پيشتر بارسا انجام داده است. 
-------------------------------------------------------------

اردوي دو مرحله اي شاگردان کولا 
س��رمربي تيم ملي واليبال اي��ران 2۳ بازيکن را براي حض��ور در اردوي 
دومرحل��ه اي تيم ملي انتخ��اب و معرفي ک��رد. بر اس��اس برنامه ريزي 
کولاکوويچ و براي اينکه بازيکنان استراحت کامل و ريکاوري مناسبي براي 
شروع تمرينات و مسابقات سال ۹۶ داشته باشند، نخستين مرحله اردو که 
جنبه انتخابي دارد با حضور ۱4 بازيکن جوان از ۱۹ فروردين آغاز مي شود. 
همچنين سرمربي تيم ملي واليبال ايران ۹ بازيکن با تجربه را براي حضور 
در مرحله دوم اردوي تيم ملي دعوت کرده است که با تعدادي از بازيکنان 
دعوتي مرحله نخست که شايستگي هاي خود را به سرمربي اثبات کنند، در 

دومين مرحله تمرينات خود را زير نظر کادر فني پيگيري خواهند کرد.

در حالي ك�ه اي�ن روزه�ا تمامي  ليگيك
حواس ها متوجه رقابت هاي ليگ 
قهرمانان آسيا و ليگ برتر است، وقوع يك اتفاق تلخ باعث شد 
تا همه متوجه رقابت هاي ليگ دسته اول شوند. مسابقاتي كه 
گه گاه با حاشيه هاي زشت و پربرخوردي رسانه اي مي شود، اما 
فراموش�ي س�پرده مي ش�ود. ب�ه دس�ت  خيل�ي زود 

ديروز اسماعيل حسن زاده، رئيس کميته انضباطي فدراسيون فوتبال 
مثل هميشه از بررسي دقيق حادثه رخ داده، خبر داد و اعلام کرد به 
زودي رأي نهايي را صادر مي کند. البته حسن زاده اصل وقوع چنين 
حوادثي را مايه تأسف عنوان کرد و در عين ناباوري از مسئولان مربوطه 
به خاطر تصميمات شايسته! تشکر و قدرداني کرد. غلامرضا بهروان، 
رئيس هيئت فوتبال استان مازندران هم تنها به اين توضيح بسنده 
کرد: »همه چيز خوب بود و هيچ مشکلي وجود نداشت، فقط عده اي 
از هواداران با نيروي انتظامي به مشکل خوردند و درگير شدند و نيروي 

انتظامي هم مجبور به استفاده از شوکر و گاز اشک آور شد.«

نگاهي به اصل ماجرا به خوبي بيانگر اين مسئله است که آقايان مسئول 
چگونه از بار پاسخگويي شانه خالي مي کنند. ديدار نساجي و خونه به 
خونه در ابتداي نيمه دوم بازي و بعد از گل تس��اوي خونه به خونه با 
ريختن هواداران دو تيم به داخل زمين و زد و خورد آنها با مأموران نيروي 
انتظامي و يکديگر نزديک به ۳0 نفر را راهي بيمارستان کرد و ناتمام ماند 

و اين اتفاقي است که از سوي مسئولان فدراسيون فوتبال ظاهراً آنطور 
که بايد و شايد جدي گرفته نمي شود.

در اين بين، اما شنيدن حرف هاي سرمربي نساجي نيز جالب توجه 
است. مسگر س��اروي با انتقاد از عملکرد نيروي انتظامي گفت: »آيا 
آنها نبايد تماشاگران را کنترل مي کردند، 20 تا 25 نفر از هواداران ما 
را با باتوم و شوکر زدند، اما هيچ برخوردي با تماشاگران خونه به خونه 
صورت نگرفت، به طور وضعيت اسفباري در ورزشگاه حاکم بود، سؤال 
من اين اس��ت، چرا نيروي انتظامي به صورت سطحي با اين مسئله 
برخورد کرد، چرا يگان ويژه يک ساعت بعد از شروع درگيري وارد عمل 

شد، اگر کسي کشته مي شد چه کسي مي توانست پاسخگو باشد؟«
وي ادامه داد: »با اين اتفاقات همه از فرماندار گرفته تا هيئت فوتبال 
زير سؤال رفتند، نمي دانم چرا به رغم تذکرات دادستان در خصوص 
عدم برگزاري مسابقه در ورزشگاه هفتم تير باز هم شاهد اين مسئله 
هس��تيم، ش��اهد اينکه آمبولانس ها بيايند و چهار نفر، چهار نفر 

هواداران را راهي بيمارستان کنند.«

مسگر ساروي: همه زير سؤال رفتند!
رينگ بوكس يا زمين فوتبال؟

شيوا نوروزي

دنيا حيدري

جنگ علني خارج از مستطيل سبز

مورينيو و کونته از خجالت هم درآمدند
حامدقهرماني
فوتبالاروپا

ديدار منچستريونايتد و چلسي در مرحله يک چهارم نهايي رقابت هاي جام حذفي انگلستان 
با نتيجه يک بر صفر به سود چلسي تمام شد، اما جنگ و جدال لفظي سرمربيان دو تيم 
گويا تمام شدني نيست. خوزه مورينيو و آنتونيو کونته چه در طول مسابقه و چه بعد از 
آن حسابي از خجالت هم درآمدند تا ثابت کنند هر دو نفر استاد حاشيه پردازي و به راه 
انداختن جنجال در کنار توانمندي هاي فني خود هستند. در اين ميان وضعيت مورينيو 
به عنوان سرمربي سابق چلسي متفاوت تر بود، آقاي خاص که از سوي هواداران چلسي 

با عنوان وطن فروش مورد خطاب قرار گرفته ب��ود. در پايان بازي گفت: »آنها 
مي توانند هرچه دلشان مي خواهد به من بگويند، تا اين لحظه من به عنوان 

يک وطن فروش چهار قهرماني را براي آنها به ارمغان آورده ام، پس فعلًا 
نفر اول تاريخ باشگاه چلسي هستم.« مورينيو در خصوص دست ندادن 
با کونته هم گفت: »او را نمي بينم که دست بدهم، من بايد بعد از بازي 

براي تشکر به سمت هواداران و بازيکنان تيمم مي  رفتم، البته بايد 
بگويم که حرفي براي زدن با کونته ندارم، اما اگر او را ببينم قطعاً 
دست خواهم داد.« در آن سوي ميدان آنتونيو کونته سرمربي 
چلسي که بارها در طول مس��ابقه با فرياد به خشونت بيش از 
حد بازيکنان منچستر اعتراض کرد و حتي در يکي، دو صحنه 

مورينيو را مورد خطاب قرار داد، وقتي ديد کاري از پيش نمي برد در پايان بازي با انتقاد از شيوه 
بازي منچستر گفت: »تاکتيکي به عنوان ضربه زدن به بازيکن حريف وجود ندارد، به نظر من 
اين اصلاً فوتبال نيست، نمي توان اسم اين شيوه را تاکتيک گذاشت. واقعيت همين است 
که همه ديدند، داوران بايد بيشتر از اين مراقب بازيکنان بااستعداد و تکنيکي باشند، اگر 
آنها دچار مصدوميت شديد شوند چه کسي پاسخگو خواهد بود؟« در جريان 
ديدار پربرخورد دو تيم بازيکنان منچستريونايتد طي 25 دقيقه ابتدايي 
بارها ادن هازارد را با حرکات خشن از حرکت انداختند و در نهايت کار 
به جايي رسيد که آندر هررا، بازيکن منچستريونايتد در دقيقه ۳5 
بازي با دريافت کارت زرد دوم از بازي اخراج شد. مورينيو، سرمربي 
منچستر با اشاره به اين اخراج مي گويد: »تا پيش از اينکه ۱0 نفره 
شويم، کاملًا بر بازي سوار بوديم و چلسي موقعيتي براي گلزني 
نداشت، اما با ۱0 نفره شدن ما کار براي آنها راحت تر شد.« البته 
کونته در پاسخ به چنين اظهارنظري کل تاکتيک منچستريونايتد 
را زير سؤال برد. با پيروزي چلسي در اين ديدار کونته براي دومين 
بار در اين فصل موفق شد منچستر  با مورينيو شکست دهد که 

اين مسئله در حواشي ايجاد شده، چندان بي تأثير نيست.

کارلوس برنامه هاي خود را پيش مي برد
از نخواستن دستيار ايراني تا تعامل با پرسپوليس

تجليل از جوانمرد ورزش و تاريخ انقلاب اسلامي
مراسم نکوداشت »آيين مهرآيين« به پاس مجاهدت هاي محمد مهرآيين، 
جانباز زندان هاي ساواک، ش��هيد زنده ترور منافقين، پدر دو شهيد دفاع 
مقدس، خير و حامي جوانان، مربي پيشکس��وت ورزش، رئيس پيشين 
فدراسيون هاي جودو، کاراته و تکواندو و مشاور کنوني فدراسيون ورزش هاي 
جانبازان و معلولين با حضور مديران عرصه ورزش و سياست و به ميزباني 
انجمن حاميان فرهنگ و مرام پهلواني و با مشارکت وزارت ورزش، کميته 
ملي المپيک و پارالمپيک، فدراسيون هاي ورزش هاي جانبازان و معلولين، 
جودو، تکواندو، ورزش هاي رزمي، تيراندازي با کمان، کاراته، بنياد خيريه 

نور، سازمان ورزش بسيج، بسيج ورزشکاران و کتابخانه ملي برگزار شد.

حاشيه هاي تمام نشدني تيم موفق منصوريان 
موضع مشترك استقلالي ها عليه هيئت مديره

پيروزي شيرين استقلال مقابل لوکوموتيو نيز موجب نشد تا بازيکنان و 
سرمربي اين تيم مصاحبه هاي انتقادي و افشاگري نکنند. صدرنشيني 
آبي ها در دور رفت مرحل��ه گروهي ليگ قهرمانان خي��ال آنها را فعلًا 
راحت کرد تا جايي که مهدي رحمتي طبق وعده اش عليه هيئت مديره 
باشگاه استقلال افشاگري کرد و عليرضا منصوريان نيز به شيوه خودش 

اعتراضش را نشان داد. 
  ارعاب با شماره ناشناس

کاپيتان استقلال دوشنبه شب و در حالي که وعده افشاگري داده بود از 
تهديد بازيکنان از طريق شماره هاي ناشناس خبر داد. مهدي رحمتي 
که با خطاب قرار دادن اعضاي هيئت مديره اظهار داش��ت: »بايد يک 
مجموعه باش��يم و کار اين مجموعه خوش��حال کردن دل هواداران و 
موفقيت باشد. در حالي که اعضاي هيئت مديره ما به دنبال هر چيزي 
غير از اين موفقيت هستند. يکي با شماره هاي ناشناس به بازيکنان زنگ 
مي زند و مي گويد که من متصل به ف��لان ارگانم. يکي ديگر از اعضاي 
هيئت مديره به دنبال اين است که پس��رش را در تيم استخدام کند و 
ديگري مي خواهد پول تو جيبي هاي سفرهاي خارجي اش را از باشگاه 
به دس��ت بياورد. در حالي که ما نه زمين تمرين مناسب و نه امکانات 
داريم. اينها را مي گويم تا فکر نکنند ما نمي فهميم و سرمان را زير برف 
کرده ايم. ما از همه چيز خبر داريم. تاکنون در طول قدمت اس��تقلال 
ديده ايد که پنج روز تمري��ن اين تيم تعطيل ش��ود؟ در حالي که اين 
اتفاق امسال براي ما افتاد. هيئت مديره چهار، پنج ساعت با هم جلسه 
گذاشتند و خروجي آن تخريب سرمربي، رحمتي و مستقر کردن فردي 
براي تبليغات در رسانه هاست. ما بازيکنان جواني داريم و ميانگين سني 
تيم ما بدون من و پادواني بسيار جوان مي شود. بحث مالي نيست و ما 

دغدغه بازيکنان جوان مان را داريم.«
  در انتظار باخت استقلال!

سرمربي اس��تقلال هم به اينکه اين تيم به غير از هواداران تکيه گاهي 
ندارد، اشاره کرد. عليرضا منصوريان همچنين ادعا کرد برخي ها منتظر 
شکست استقلال هستند: »بايد مواظب باشيم تا از پشت بغل پا نخوريم. 
نمي توانم بگويم هفته هاي قبل چگونه بر ما گذشت. فوتبال مارکتينگ 
نيست. ما جز پرچم ايران چيزي را نمي شناسيم. شايد فضاي مربيگري 
دست و بال ما را بسته و نمي توانيم خيلي راحت صحبت کنيم. هواداران 
بدانند که بازيکنان ما روزهاي سختي را پشت سر مي گذارند. ما اميدمان 
بعد از خدا به ساق پاي اين جوانان است که پله پله رقم شان بالا مي رود. 
آدرس را اشتباه نرويد. بخشي از ناراحتي ما مسائل مالي نيست. من ياد 
گرفته ام که کش و قوس مالي وجود دارد، اما بي احترامي خيلي سنگين تر 
از فضاي کم پولي و بي پولي اس��ت. صبح بايد چک کنم ببينم دوستان 
ناشتا نروند درباره تيم صحبت کنند. يکسري اتفاقات خطرناک پشت ما 
مي گذرد. دوستان منتظر باخت ما بودند. طوري حرف مي زنند که انگار 
بچه هاي ما فقط مشکل مالي دارند. در نيم فصل به بازيکنان گفتم که يک 
ريال هم پول نيست، ولي آنها به خاطر استقلال ماندند. گاهي پول به مرز 
پرداخت مي رسد و افرادي از داخل مجموعه آن را تأييد نمي کنند. سعي 
مي کنم اسم کسي را نياورم چون بعضي ها دوست دارند که اسم شان مدام 
برده شود يا شناخته شوند. سعي کرديم اتحاد را در تيم زياد کنيم، اما 
آماتور و بي تجربه بودن مجموعه ما، به گونه اي است که صبح مسابقه اي 
به اين مهمي، بازيکنان ما را به چالش مي کش��د. ما احتياج به حمايت 
داريم. خدا مي گويد بنده هاي خوب بايد وسيله هم باشند. ما مي خواهيم 

تنها نباشيم. خسته شديم آنقدر عقب را نگاه کرديم.«
  استعفاي قريب الوقوع

مديرعامل استقلال ادامه کار در اين باشگاه را منوط به پذيرش شرايطش 
از سوي وزير ورزش عنوان کرد. رضا افتخاري در واکنش به اين شايعه 
که تا پايان فصل از سمتش کناره گيري مي کند، گفت: »به وزير ورزش 
ش��رايطي را اعلام کردم که براي ادامه کار در استقلال به فراهم شدن 
آنها احتياج دارم. روزهاي سختي را گذراندم و الان استقلال در شرايط 
ايده آلي است که خوب بازي مي کند و يکدست شده است. براي اينکه 
بتوانم با قدرت ب��ه کارم ادامه ده��م، بايد کمک هايي ص��ورت بگيرد. 
متأسفانه نمي توانم اين مسئله را باز کنم. اميدوارم شرايطي که خواسته ام 
محقق شود، چون اگر بخواهم اين مسائل را باز کنم ممکن است به نفع 
باشگاه نباشد. بازيکنان خوب کار کردند و من مخلص همه آنها هستم. 
ما همه کار مي کنيم تا بتوانيم رضايت آنها را جلب کنيم. آنها فداکاري 
کردند و در شرايط سخت پاي تيم ايستادند. در دو بازي گذشته به رغم 

وضعيت بد روحي کم فروشي نکردند و نتيجه آن را هم گرفتند.«

فريدونحسن
گزارش


